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ZÁPISNICA 

zo 4. rokovania Školskej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho 

kraja konaného dňa 05. 06. 2023 
 

   

PROGRAM  ROKOVANIA: 

 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek komisie 

3. II. úprava rozpočtu  košického samosprávneho kraja v roku 2023 

4. Územný plán veľkého územného celku Košický kraj – Zmeny a doplnky č.5/2022 

5. Návrh všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

vyhlasujú Zmeny a doplnky č. 5/2022 záväznej časti Územného plánu veľkého  

územného celku Košický kraj 

6. Plán úloh komisií Zastupiteľstva KSK na II. polrok 2023 

7. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva KSK na II. polrok 2023 

8. Návrhy, podnety a požiadavky 

9. Rôzne 

10. Záver 

        
K bodu č. 1 
 

4. rokovanie školskej komisie otvoril a prítomných privítal predseda komisie PhDr. Marek 

Čižmár. 

Z 25 členov komisie bolo prítomných 23 členov, z rokovania komisie sa  ospravedlnili: Mgr. 

Romana Juhásová a PaedDr. Adriana Petrová, MBA Prítomná bola nadpolovičná väčšina 

všetkých členov a podpredseda komisie konštatoval, že komisia je uznášaniaschopná. 

Predseda komisie privítal aj ďalších hostí: 

JUDr. Ing. Jana Furmanová , MBA, LL.M– zástupkyňa riaditeľa úradu,  

Ing, Jozef Hudák – hlavný kontrolór  

Mgr. Ľuboš Kvašňák – za odborový zväz školstva 

Predsedajúci upozornil prítomných, že v zmysle §10 Rokovacieho poriadku komisií KSK sa 

z rokovania komisie vyhotovuje zvukový záznam  použitím diktafónu výlučne pre potreby 

zhotovenia zápisnice. 



Program rokovania školskej komisie bol doplnený o bod Úprava rozpočtu KSK v roku 2023. 

Hlasovanie č.1: 

Prítomní:  19   

Za:   19 

Proti:   0 

Zdržal sa:  0 

 

Uznesenie  č. 19/2023  

Prítomní členovia komisie schvaľujú  doplnenie programu rokovania školskej komisie.  

 

Hlasovanie č.2: 

Prítomní:  19  

Za:   19 

Proti:   0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie  č. 20/2023  

Prítomní členovia komisie schvaľujú  program rokovania školskej komisie.  

 

 

K bodu č. 2  

Prijaté uznesenia na 3. rokovaní školskej komisie boli k materiálom predloženým do 

Zastupiteľstva KSK. Na komisii neboli predložené žiadne ďalšie požiadavky. 

 

Hlasovanie č.3: 

Prítomní:  19  

Za:   19 

Proti:   0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie  č. 21/2023  

Prítomní členovia školskej komisie berú na vedomie plnenie uznesení  

 

K bodu č. 3 

II. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja na rok 2023 – materiál predkladal odbor 

financií a informovala o ňom Ing. Kvetoslava Lipovská. 

 

Diskusia: 

Bez diskusie. 

 

Hlasovanie č. 4 

Prítomní:  22  

Za:   22 

Proti:   0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie č.22/2023 

Školská komisia odporúča  Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť II. Úpravu rozpočtu 

KSK na rok 2023. 

 



K bodu č. 4   

Územný plán veľkého územného celku Košický kraj – Zmeny a doplnky č. 5/2022 

– materiál predkladal odbor regionálneho rozvoja, informoval o ňom Ing. Peter Sefrozo. 

 Materiály boli pred rokovaním komisie zverejnené v Digitálnom zastupiteľstve KSK 

a členovia komisie sa mali možnosť s nimi oboznámiť. 

Diskusia:  

Bez diskusie. 

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 23   

Za:   23 

Proti:   0 

Zdržal sa:  0 

 

Uznesenie  č. 23/2023: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Územný plán veľkého 

územného celku Košický kraj – Zmeny a doplnky č.5/2022 

 

K bodu č. 5  

Návrh VZN KSK, ktorým sa vyhlasujú Zmeny a doplnky č. 5/2022 záväznej časti Územného 

plánu veľkého  územného celku Košický kraj - materiál predkladal odbor regionálneho 

rozvoja a  informoval  o ňom Ing. Peter Šerfozo. 

Materiály boli pred rokovaním komisie zverejnené v Digitálnom zastupiteľstve KSK 

a členovia komisie sa mali možnosť s nimi oboznámiť. 

Diskusia:  

Bez diskusie. 

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 23  

Za:   23 

Proti:   0 

Zdržal sa:  0 

 

Uznesenie  č. 24/2023: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Návrh VZN KSK, 

ktorým sa vyhlasujú Zmeny a doplnky č. 5/2022 záväznej časti Územného plánu veľkého  

územného celku Košický kraj 

 

K bodu č. 6   

Plán úloh komisií Zastupiteľstva KSK na II. polrok 2023– o materiáli informoval predseda 

komisie PhDr. Marek Čižmár. 

 

Diskusia: 

V súvislosti plánovanými úlohami na 2.polrok 2023 požiadal predseda komisie odbor školstva 

o zaslanie Rozpisu prognózy očakávaného počtu žiakov v školskom roku 2024/2025 

vychádzajúcej z verifikovanej potreby trhu práce. 

 

Hlasovanie č.7: 

Prítomní:  23  



Za:   23 

Proti:   0 

Zdržal sa:  0 

 

Uznesenie  č. 25/2023: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK predložený plán úloh komisie prerokovať a 

prerokovať a schváliť.  

 

K bodu č. 7 

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva KSK na II. polrok 2023 

- o materiáli informovala Mgr. Andrea Gajdošová. Do obsahovej náplne zasadnutí 

Zastupiteľstva KSK na II. polrok predložil odbor školstva bod Zmeny v sieti škôl a školských 

zariadení.  Ďalšie materiály , ktoré bude potrebné predkladať na rokovanie Zastupiteľstva 

KSK budú výsledkom pracovných úloh, ktoré plní odbor školstva a budú predkladané 

operatívne, nakoľko sa nedajú aj v súvislosti s meniacou sa legislatívou vopred predpokladať. 

  

Diskusia: 

Bez diskusie. 

 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní:  23  

Za:   23 

Proti:   0 

Zdržal sa:  0 

 

Uznesenie  č. 26/2023: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK predložený materiál prerokovať a zobrať na 

vedomie podľa predloženého návrhu. 

 

 

K bodu č. 8 

Návrhy, podnety a požiadavky 

Diskusia: 

V diskusii vystúpil PhDr. Marek Čižmár, ktorý sa informoval o otázke budúceho 

nájomného vzťahu KSK  so  SOŠ pedagogickou sv. Cyrila a Metoda, ktorá má prenajaté 

priestory vo vlastníctve KSK na Južnej triede 48 v Košiciach. V roku 2024 uplynie doba 

nájmu a pedagogická škola prejavila záujem o jeho predĺženie. O študijné odbory je podľa 

predsedu školskej komisie záujem a škola by chcela čerpať finančné prostriedky z externých 

zdrojov , preto potrebuje mať istotu v právnom vzťahu k priestorom, v ktorých sídli. Pre školu 

, rodičov a žiakov je momentálne budúca situácia nejasná. Zároveň predseda školskej komisie 

prejavil záujem o vystúpenie riaditeľa školy, resp. zástupcu zriaďovateľa na najbližšom 

rokovaní komisie. 

PhDr. Róbert Schwartz si nemyslí, že  nie je potrebné pozvať na rokovanie zástupcu 

cirkevnej školy, nakoľko problém je v majetkovom vzťahu medzi školou a KSK . Otázka by 

mala byť rokovaná na Komisii pre hospodárenie s majetkom KSK. 



Mgr. Lucia Gurbáľová informovala , že medzi predsedom KSK (vedením KSK) 

a zástupcami zriaďovateľa cirkevnej školy sa uskutočnili rokovania o podmienkach nájmu, 

ktoré nie je schopný nájomca splniť (ide o výšku nájmu a investície do budovy školy). 

Zástupcovia sa obrátili s požiadavkou o prenájom priestorov aj na mesto Košice, 

o výsledkoch rokovania Mgr. Gurbáľová neinformovala. 

JUDr. Jana Furmanová informovala , že zmluva s nájomcom priestorov bola v roku 2022 

predĺžená o 2 roky v súlade so Zásadami hospodárenia s majetkom KSK.  

PhDr. Marek Čižmár vyslovil požiadavku, aby pri príležitosti oceňovania pedagógov v Deň 

učiteľov boli na slávnostné oceňovanie pozývaní aj členovia Školskej komisie pri 

Zastupiteľstve KSK. 

Mgr. Alžbeta Tamásová sa informovala o procese zaradenia študijného odboru pedagogika 

v materských školách pre Obchodnú akadémiu, Akademika Hronca 8 v Rožňave. Magistrát 

mesta má záujem vstúpiť so školou do systému duálneho vzdelávania a ponúknuť odbornú 

prax aj v materských školách, ktorých zriaďovateľom je mesto Rožňava. 

Mgr. Andrea Gajdošová informovala, že odbor školstva požiadal MŠVVaŠ o zaradenie 

odboru do siete odborov školy, rozhodnutie o zaradení zo strany MŠVVaŠ zatiaľ nebolo 

Košickému samosprávnemu kraju doručené.   

Mgr. art. Ľubica Blaškovičová sa informovala, či Košický samosprávny kraj má v pláne 

odvolať riaditeľa Gymnázia Alejová 1 v Košiciach, nakoľko internetom sa šíri podporný 

otvorený list rodičov žiakov školy. 

Mgr. Mária Sadovská (pedagogický zamestnanec školy) informovala, že situácia v škole je 

napätá, žiaci, rodičia aj zamestnanci cítia neistotu. Riaditeľ školy je príjemný človek, Rada 

školy na svojom zasadnutí vyjadrila záporné stanovisko k jeho odvolaniu z funkcie riaditeľa , 

avšak podľa Mgr. Sadovskej Rada školy nereaguje na zákonný stav. Vyjadrenie podpory 

v hlasovaní zamestnancov školy bolo podľa jej slov nejednoznačné. 

 

K bodu č. 9 

Rôzne 

Diskusia: 

Mgr. Lucia Gurbáľová – informovala o projekte mesta Košice „Národné centrum 

plaveckých športov“, ktorý je v záujme všetkých občanov KSK. Mesto pracuje na projekte od 

roku 2020 a na poslednom zasadnutí Zastupiteľstva KSK predložil Jaroslav Polaček – 

primátor mesta Košice, poslanec Zastupiteľstva KSK požiadavku na spolufinancovanie 

výstavby zo strany KSK. Požiadavka nebola hlasovaním poslancov schválená.  

Školská komisia odporúča vedeniu mesta Košice a vedeniu Košického samosprávneho kraja 

pracovné stretnutie, o ktorého výsledkoch bude informovať Mgr. Lucia Gurbáľová na 

zasadnutí školskej komisie 31.7.2023. Správa o výsledku rokovania bude samostatným 

bodom 5.rokovania školskej komisie dňa 31.7.2023.  

Mgr. Norbert Pecze podporuje rekonštrukciu Mestskej krytej plavárne, a výstavbu plavární 

v Košickom kraji,  nakoľko športové plavecké  kluby sú nútené voziť deti na plavecké 

tréningy do Maďarska.  

Zároveň informoval , že Gymnázium v Moldave nad Bodvou malo možnosť prijať do 

1.ročníka v školskom roku 2023/2024 17 žiakov, pričom záujem bol vyšší. 



Mgr. Andrea Gajdošová informovala , že smerné číslo na Košický kraj a gymnáziá 

v územnej pôsobnosti kraja stanovuje MŠVVaŠ.  Rozpis počtu žiakov sa realizuje podľa 

vopred stanovených kritérií, avšak v kraji je vysoký počet gymnázií. V záujme zriaďovateľa 

nie je momentálne zrušenie Gymnázia v Moldave nad Bodvou, do budovy sa pripravuje 

väčšia investícia. 

Mgr. Mária Sadovská informovala, že aj Gymnázium na Alejovej 1 v Košiciach disponuje 

voľným priestorom a mohlo by prijať viac žiakov. Záujem o štúdium v prijímacom konaní na 

školský rok 2023/2024 6-násobne prevyšoval možný počet prijatých žiakov. 

Mgr. Milan Kaplan – informoval, že gymnáziá v Michalovciach s ťažkosťami napĺňali 

voľné miesta pre uchádzačov o štúdium v školskom roku 2023/2024.  Východisko vidí aj 

v znížení počtu gymnázií a v ich reprofilizácii. Informoval sa aj o finančnej pomoci 

zriaďovateľa pri úhrade vyúčtovacej faktúry za služby GES od spoločnosti Veolia. 

Mgr. Andrea Gajdošová informovala , že školy budú o spoločnom postupe vo veci úhrady 

vyúčtovacej faktúry včas upovedomené.  

PaedDr. Marek Kmeť požiadal zamestnancov odboru školstva o predloženie štatistiky, aký 

je študijný priemer uchádzačov o štúdium na gymnáziách v Košickom kraji. 

PaeDr. Marek Čižmár žiada odbor školstva predložiť aktualizovanú tabuľku, koľko žiakov 

z regiónov študuje v Košiciach.  

 

K bodu č. 10 

Predseda komisie poďakoval prítomným za účasť a informoval, že najbližšie rokovanie 

školskej komisie sa uskutoční 31.7.2023 so začiatkom o 13:30 hod. 

 

 

 

 

 

 

 

...................................................... 

        Mgr. Andrea Gajdošová  

           tajomník komisie 

 

...................................................... 

             PhDr. Marek Čižmár  

              predseda komisie 

                


